
 

 

 

   

 

Polarsirkelrådet - Indre Helgeland Interkommunalt Politisk Råd 
 

  
     
Innspill til Nordland Fylkeskommune til ruteplan 2027 for persontog.   

Polarsirkelrådet (IHR) viser til forespørsel om konkrete og kortfattede innspill til Nordland fylkeskommune, 

som ledd i innspillprosessen til Jernbanedirektoratet om ruteplan 2027 (R27) og fremtidig utvikling av 

persontogtilbudet. 

Vi viser også til vårt tidligere innspill datert 25.06.2024. 

Vi ønsker med dette å gi følgende innspill: 

1. Togpendel på Helgeland   

 
Det foreslås en betydelig styrking av togtilbudet mellom Mosjøen og Mo i Rana, med en dobling av dagens 

frekvens – fra fem til ti togpar daglig. Noen av disse ekstra avganger bør ha forbindelse videre til og fra 

Bodø, i tråd med anbefalingene i KVU Nord-Norge. 

 

• Denne opptrappingen bør skje snarest og senest fra ny ruteplan 2027. 

• Målet bør være at tilbudet også utvides til Trofors, slik at hele Helgeland inkluderes i 

pendlertilbudet.   

Et slikt tilbud vil: 

• Binde Helgeland tettere sammen som bo- og arbeidsregion. 

• Gi bedre tilknytning til ny storflyplass i Mo i Rana fra 2027. 

• Styrke dagpendling for studenter og arbeidstakere. 

• Gi bedre tilgjengelighet til spesialisthelsetjenester i Mo i Rana. 

 

2. Økt persontogtilbud på Nordlandsbanen 

Vi er kjent med at Jernbanedirektoratet vurderer økt togtilbud i sin fjerntogstrategi mellom Bodø og 

Trondheim med videre forbindelser til Oslo, og nytt tilbud Trondheim-Stockholm. Dette ønskes realisert så 

raskt som mulig.    

  

3. Kapasitet for flere tog og godstrafikk 

Staten, som eier av infrastrukturen, må sikre at det er tilstrekkelig kapasitet på Nordlandsbanen – både for 

persontrafikk og minst seks godstog per dag hver vei. Dette fordrer investering i: 

• Kryssingsspor, som en start må nytt krysningsspor på Saltfjellet prioriteres snarest. 

• Snarlig ferdigstillelse av ERTMS (European Rail Traffic Management System), som er blitt utsatt 

flere ganger. 
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4. Hyppige innstillinger og bruk av buss for tog 

Det er sterkt beklagelig med den høye frekvensen av innstillinger på fjerntog mellom Bodø og Trondheim. 

Dette har ført til omfattende bruk av buss for tog på landets lengste banestrekning, noe som er svært lite 

tilfredsstillende for reisende – både med tanke på komfort, reisetid og punktlighet. 

Polarsirkelrådet mener det er uakseptabelt at Nordlandsbanen i praksis har blitt et forsømt tilbud, der tog 

ofte erstattes med buss, og fra oktober 2024 har vert uten nattogtilbud. Dette svekker togtilbudets 

troverdighet og attraktivitet og reduserer nytten av jernbanen som transportløsning for både passasjerer og 

næringsliv. 

5. Utrangert materiell på Nordlandsbanen 

Som vi påpekte i vårt innspill i 2024, har dagens materiellsituasjon gitt alvorlige konsekvenser. Nattoget har 

vært ute av drift siden ulykken på Finneidfjord i oktober 2024, og det er stor mangel på lokomotiver og 

reservedeler. 

Vi forventer at: 

• Nordlandsbanen prioriteres først ved innfasing av nye fjerntog fra 2029–2030. 

• Jernbanedirektoratet skaffer til veie flere midlertidige lokomotiver for å redusere innstillinger fram til 

nytt materiell er på plass. 

• Tog med lav komfort og teknisk standard erstattes snarest for langdistanse mellom Trondheim og 

Bodø som betyr at det må bestilles flere nye togsett en de fire som er bestilt.. 

Dagens togsett svekker driftssikkerhet, komfort og konkurransekraft, og er kun egnet til kortere strekninger 

som Helgelands- og Saltenpendelen. 

 6. Samordning av transporttilbud 

Det er avgjørende at Nordland fylkeskommune og Jernbanedirektoratet samordner rutetilbud for buss, båt, 

ferge og tog. Dette gjelder særlig: 

• Overgang fra buss til tog i Mo i Rana, Hemnes og Mosjøen. 

• Bedre bussforbindelser mellom Sør-Helgeland og togtilbudet ved økt frekvens på togpendel Trofors–

Mo i Rana. 
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